
رئيس  نايب  شيبانى،  عليمردان 
هيات مديره انجمن صنايع نساجى 
ايران معتقد است خروج حتى يك 
از  پتروشيمى  محصول  كيلوگرم 
بورس كالا به صلاح صنايع پايين 

دستى و توليد كشور نيست.
دكتر شيبانى افزود: مصوبه شوراى 
كامل  عرضه  خصوص  در  رقابت 
بورس  در  پتروشيمى  محصولات 
بايد  و  است  الاجرا  لازم  كالا 

صنايع  قبال  در  پتروشيمى ها  رفتار  و  عرضه  روند  بر  نهادهايى 
پايين دستى نظارت دقيق داشته باشند.

حاضر  حال  در  اينكه  بيان  با  وى 
پتروشيمى  بازار  در  تقاضا  و  عرضه 
داشت:  اظهار  نيست،  متعادل 
بيشتر  عرضه  فعلى  شرايط  در 
بخصوص  پتروشيمى  محصولات 
بورس  در  پروپيلن  پلى  گرانول 
كالا توسط شركت هاى توليدكننده 
و  يافته  چشمگيرى  بسيار  كاهش 
عرضه  كف  كه  است  حالى  در  اين 
شوراى  در  پليمرى  محصولات 
رقابت به تصويب رسيده است اما اين امر به منظور اجراى صحيح 

نيازمند نظارت است.

نساجی  صنايع  انجمن  مديره  هيات  عضو  فرهی-  علی  مهندس 
از  گذشته  سال  به  نسبت  را  امسال  دموتکس  نمايشگاه  ايران- 
نظر تعداد بازديدکننده به مراتب ضعيف تر عنوان کرد و افت بازار 

جهانی را يکی از دلايل رونق اندک دموتکس ۲۰۱۷ دانست.
برخی   : گفت  نيوز  نساجی  به  فوق  مطلب  اعلام  ضمن  وی 
غرفه داران جهت دريافت ويزا با مشکلاتی مواجه شدند و حتی 
برخی مشتريان قديمی يا خريدی انجام ندادند و يا در مقايسه با 

سال های گذشته، ميزان خريد خود را به حداقل رساندند. 
متوجه  دموتکس  برگزاری  مديران  کرد:  تصريح  فرهی  مهندس 
روند نزولی برگزاری نمايشگاه شده اند به همين دليل سالن های 
فرش دستباف و فرش ماشينی را کنار همديگر قرار دادند؛ به اين 
ترتيب مثلاً فعالان فرش دستباف که فرصت بازديد از سالن های 

هم  سالن ها  اين  به  سری  می توانند  نداشتند؛  را  ماشينی  فرش 
بزنند و از نزديک در جريان آخرين محصولات و 

دبيرکل  زاده-  رئيس  محمدمهدی 
در  ايران-  نساجی  صنايع  انجمن 
شرکت  وضعيت  آخرين  مورد 
در  پلی اکريل  گفت:  پلی اکريل 
شرايط دشواری به سر می برد و به 
هيات  قانون  مشمول  دليل  همين 
حمايت شده؛ ضمن اين که تغييرات 

مديريتی را هم پيش رو دارد.
رئيس زاده به پيگيری شخص وزير 

صنعت در رفع مشکلات اين مجموعه توليدی اشاره کرد و گفت: 
از يک سو در انبارهای پلی اکريل، مقاديری الياف پلی استر وجود 
چندسال  طی  توانمندی  داخلی  واحدهای  ديگر  سوی  از  و  دارد 
بهتر  لذا  شده اند  راه اندازی  پلی استر  الياف  توليد  هدف  با  اخير 
است اين مجموعه ها جهت تنظيم بازار با همديگر به يک توافق 

مشخص برسند تا زمينه برای ايجاد 
رقابت ناسالم در بازار الياف پلی استر 

به وجود نيايد.
صنايع  انجمن  دبيرکل  به گفته 
اعلام  پلی اکريل  ايران،  نساجی 
از  نمونه ای  خريداران  برای  کرده 
که  کرد  خواهد  ارسال  را  محصول 
مشتری،  رضايت  کسب  صورت  در 
اين محصول در راستای حمايت از 
توليد داخل خريداری شود و در غير اين صورت محصول به پلی 

اکريل مرجوع خواهد شد.
موجودی  پايين،  قيمت  با  می تواند  پلی اکريل  داد:  ادامه  وی 
انبارهای خود را عرضه کند اما با انجام اين اقدام، بازار و صنعت 

دچار آسيب  خواهد شد.

بولتــــن خبـــرى انجــمن صنايع نساجـــى ايـــران سال دهم  شماره 360  هفدهم بهمن ماه 1395
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خروج حتی يک کيلوگرم محصول پتروشيمی از بورس 
کالا به صلاح صنايع پايين دستی نيست

«يك دست صدا ندارد» اين بار بهانه اى دست دو هزار نفر از 
فعالان اقتصادى داده تا با هماهنگى همديگر نامه اى براى 
رييس جمهورى بنويسند. شايد گمان شان بر اين بوده كه 
در موضوعى اگر حجم گلايه ها بيشتر باشد زودتر به نتيجه 
خواهند رسيد و به همين دليل دو هزار نفر جمع شده اند تا 
سر و صداى بيشترى به راه بياندازند و از رييس جمهورى 
به  كه  مطالبه اى  كنند.  يارى  طلب  اروند  آزاد  منطقه  براى 
اقتصاد  با  تضاد  در  ايرانى  توليدكنندگان  ترين  شاخص  زعم 

مقاومتى است.»
داستان از اين قرار است كه 2 هزار نفر از واحدهاى صنفى 
منطقه آزاد اروند، گمرك جمهورى اسلامى ايران را به 6 ماه 
كار شكنى متهم كردند و در نامه اى خطاب به حسن روحانى، 
از رييس جمهورى خواستار شدند «گمرك جمهورى اسلامى 
را مجاب به تمكين دستور رييس جمهور كنند و در خروجى 
شهر گيت ها را مستقر كنند، تا قوانين و مقررات منطقه آزاد 
به صورت يكسان در اين دو شهر اجرا شود.» درخواستى كه 
بر  را  داخلى  توليدكنندگان  تعجب  ابتدايى  لحظات  همان  از 
انگيخت و آنان را در مواجهه با اين پرسش قرار داد كه «اين 
درخواست چه تاثيرى بر توليد داخلى مى گذارد؟» تلاش براى 
گذشته  ماه  تجارى ظرف چند  آزاد  فعاليت مناطق  گسترش 
در حالى از سوى گروهى با جديت پيگيرى مى شود كه 39 
اما در بيشتر  ايران داراى مناطق آزاد هستند،  از  كشور غير 
زيرمجموعه  دارد،  قرار  آزاد  مناطق  در  كه  گمركى  كشورها 
گمرك سراسرى كشور با نظارت هاى مختص به مناطق آزاد 
است. اتفاقى كه در ايران تا حدى متفاوت است و بر اساس 
همين  كه  دارد  را  خود  مخصوص  گمرك  آزاد،  مناطق  آن 
اتفاق موجب اختلاف بين برخى فعالان اقتصادى شده است.

هيات  رييس  حسينى،  مروج  محمد  خصوص  همين  در 
با  گو  و  گفت  در  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره 
خبرگزارى خبرآنلاين گفت: «مناطق آزاد يكى از جاهايى 
است كه بازار داخل ما را خراب مى كند؛ به طورى كه همه 
جا مخالفت خودمان را اعلام كرديم.» وى افزود: «ما موافق 
مناطق آزاد نيستيم چون تابع يك گمرك ديگر است، نمى 
گمرك  باشد.  داشته  گمرك  نوع  دو  مملكت  يك  كه  شود 

مناطق آزاد و ديگرى گمرك سراسرى.» 
مروج حسينى ادامه داد: «ما پيشنهاد كرديم كه اگر قرار است 
مناطق آزاد فعال باشند، چه اشكالى دارد كه كنترل شان به 

وسيله گمرك سراسرى كشور باشد.»
آزاد  مناطق  اصناف  واحدهاى  اخير  نامه  خصوص  در  وى 
دهد.  رخ  نامه  اين  با  اتفاقى  كنم  نمى  گمان  گفت:«  اروند 
همه  امضاهاى  اين  است.  بوده  زياد  تاكنون  امضاها  اين  از 
آن هايى است كه كالاى غيرقانونى وارد مى كنند. مناطق آزاد 
قرار بوده براى صادرات باشد، ولى متاسفانه در حال حاضر 
منطقه اى براى خراب كردن توليد و صنعت داخلى شده است. 

به عبارتى اين كار كشتن توليد داخلى است.»

امضا جمع می کنند امضا جمع می کنند 
تا کالای غير قانونی وارد کنندتا کالای غير قانونی وارد کنند
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تحليل روند برگزاری دموتکس

تنظيم بازار صنايع نساجی

نائب رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران:

عضو هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران:

دبيرکل انجمن صنايع نساجی ايران:

رييس هيات مديره انجمن صنايع نساجی:



 

صورتجلسه

اهم مذاكرات نشست هيات مديره 
انجمن  مديره  هيات  نشست  هشتمين  و  بيست  و  نهصد 
صنايع نساجي ايران با حضور اكثريت اعضا در روز يكشنبه 
مورخ 95/11/03 در محل ساختمان انجمن تشكيل و موارد 

زير مورد بحث و بررسي قرار گرفت:
پيگيريهاى  درخصوص  را  توضيحاتى  مروج  مهندس  آقاى   -1
اخذ  مورد  در  ايران  بيمه  از  اجتماعى  رفاه  و  كار  تعاون،  وزارت 
مجوزهاى لازم براى تشكل ها براى تأسيس شركتهاى بيمه اى 
و عقد قرارداد براى انجام خدمات بيمه اى براى اعضاى خودشان 

ارائه فرمودند. 
2- آقاى مهندس مروج توضيحاتى را درخصوص بازپس گيرى 
اسلامى  شوراى  مجلس  از  دولت  توسط  كار  قانون  تغيير  لايحه 
خبر دادند و توضيحاتى را در اين خصوص ارائه كه قرار شد مجدداً 
با حضور كارگران و كارفرمايان و نماينده دولت موضوع تغييرات 

قانون مذكور مورد بحث و تبادل نظر قرار گيرد. 
3- آقاى مهندس مروج توضيحاتى را در خصوص نامه وارده از 
طرف دكتر كاظمى در خصوص پروژه توليد الياف اكريليك و نامه 
گذار  سرمايه  جذب  براى  گرا  توسعه  كارفرمايان  كانون  از  وارده 
ارائه كه مقرر شد پيگيريهاى بعدى توسط دبيرخانه صورت گيرد. 
از  موجود،  مستندات  به  اشاره  با  مروج  مهندس  آقاى   -4
بخشنامه هاى جديد براى شناسايى پرسنل معتاد و همكارى در 
اطلاع  به  و  دادند  خبر  ترك  براى  حقوق  با  مرخصى  تخصيص 
هيأت مديره محترم رساندند كه موضوع با مخالفت جدى كانون 
عالى كارفرمايان مواجه شده و خواستار پيگيرى جدى دبيرخانه 

در اين خصوص شدند. 
دوره  برگزارى  به  مربوط  اطلاعات  مروج  مهندس  آقاى   -6
اطلاع  به  را  قانونى  دفاتر  از  بازرسى  نحوه  با  آشنايى  آموزشى 
هيأت مديره محترم رسانده و توضيحات مبسوطى در خصوص 

حسابرسى دفاتر به جاى بازرسى دفاتر قانونى ارائه فرمودند. 
7- مقرر شد تا به پيشنهاد آقاى مهندس مروج، از آقاى محمدى 
مديره  هيأت  جلسات  از  يكى  براى  اجتماعى  تأمين  سازمان  از 
با  آموزشى  نشست هاى  تا  شد  مقرر  همچنين  آيد.  بعمل  دعوت 
در  مستمر  طور  به  و...  گمرك  اجتماعى،  تأمين  ماليات،  موضوع 

فواصل زمانى مناسب در انجمن برگزار شود.
8- آقاى رئيس زاده گزارش مبسوطى از برگزارى كارگاه آموزشى 
WTO در مورخ 95/10/27 در اتاق بازرگانى با ارائه مستندات 

مربوطه ارائه نمودند. 
10- آقاى رئيس زاده از جلسه مشترك صبح روز دوشنبه در وزارت 

صمت در خصوص موضوع تأسيس شركت قرنطينه خبر داد. 
برنامه  در  ازحضور  مختصرى  گزارش  زاده  رئيس  آقاى   -11
راديويى مورخ 95/11/2 در راديو اقتصاد به همراه آقاى مهندس 
بادامچى و دكتر عامرى و ميهمانان تلفنى آقايان دكتر شيبانى ، 

لباف و مهندس كيائى از پتروشيمى ارائه نمودند. 
12- گزارش مورخ 95/10/28 آقاى مهندس عميد در خصوص 
واگذارى شركت پاكريس سمنان در دفتر امور طرح ها و تأمين 

مالى وزارت صمت به اطلاع هيأت مديره محترم رسيد. 
13- آقاى رئيس زاده توضيحاتى را در خصوص پذيرش داورى 
با  را  شيرمحمدى)  و  محمدى  پور  آقايان  انجمن(  عضو  دو  بين 
تعيين داور از سوى رياست محترم هيأت مديره انجمن به اطلاع 
و تصويب هيأت مديره محترم رساندند كه مشروح آن در جلسات 

آتى به اطلاع هيأت مديره خواهد رسيد. 

غائبين آقايان
محمدعلى  دكتر  كاردان،  حسن  دكتر  بصيرى،  جمشيد  مهندس 
على  مهندس  مقدم،  محمدرضا  محمدى،  بهروز  دكتر  عامرى، 

فرهى.
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دستاوردهای توليدکنندگان فرش ماشينی قرار گيرند.
وی با بيان اين مطلب که وضعيت نامساعد سياسی و اقتصادی 
ترکيه بر حضور صنعتگران اين کشور در دموتکس امسال اثرگذار 
نمی خورد؛  چشم  به  ترکيه  غرفه های  در  چندانی  نوآوری  و  بود 
فرش  بخش  در  ايرانی  شرکت کنندگان  ساخت:  خاطرنشان 
حضور  دموتکس  در  گذشته  سال های  روال  طبق  نيز  ماشينی 
اين  در  کيفی  و  کمّی  نظر  از  چندانی  تحول  و  تغيير  و  داشتند 
روند مشاهده نشد؛ حتی برخی از شرکت ها در نمايشگاه امسال 
برخلاف دوره های گذشته حضور نداشتند و تعدادی نيز سال های 
دست  خود  انتظار  مورد  نتايج  به  زيرا  شد  نخواهند  حاضر  آينده 

نيافته اند.
در  جديد  اوليه  مواد  با  ماشينی  فرش  بافت  به  فرهی  مهندس 

بعضی شرکت های اروپايی نيز  اشاره کرد.
فعال صنعت فرش ماشينی يادآور شد: يکی از شرکت های  اين 
دموتکس  در  نوآورانه  و  جديد  محصولات  با  همواره  که  توانمند 
مسائل  دليل  به  که  است  ترکيه  هالی  رويال  می يابد،  حضور 
در  ترکيه،  کودتای  حواشی  با  آن  مديريت  درگيری  و  سياسی 
غرفه ای کوچک و به صورت بسيار محدود شرکت کرده بود. ساير 
غرفه داران ترکيه هم نسبت به عدم امنيت توليد و توليدکننده در 
کشور خود معترف بودند اما سياست دولت ترکيه از نظر مسائل 
ارزی همچنان صحيح است کما اين که از سال گذشته تاکنون 
از  حمايت  راستای  در  را  خود  ملی  پول  ارزش  درصد   ۴۰ حدود 
بسيار  کشور  اين  تورم  حالی که  در  است  داده  کاهش  صادرات، 
کمتر از ۴۰ درصد می باشد؛ طبعاً اگر دولت ترکيه تصميمی برای 
داخلی،  تورم  معادل  بايد  حداکثر  نداشت،  صادرکننده  از  حمايت 
ارزش پول خود را کاهش می داد. اين سياست بسيار کارساز است 

اما در کشور ما کاملاً برعکس آن اجرا می شود! به همين دليل در 
بخش صادرات نتوانسته ايم به نتايج قابل قبولی برسيم.

به  پاسخ  در  ايران  نساجی  صنايع  انجمن  مديره  هيات  عضو 
جذب  و  تعداد  افزايش  در  تأثيری  برجام  آيا  که  سوال  اين 
شايد  گفت:  داشت،  ايرانی  غرفه های  از  خارجی  بازديدکنندگان 
اگر برجام تحقق پيدا نمی کرد و يا ديرتر شاهد آن بوديم؛ امروز 
در شرايط بسيار نامساعدی به سر می برديم. کسانی که در سطح 
بسيار  تصميم  می کنند،  رصد  را  سياسی  مسائل  مملکت،  کلان 

منطقی و عاقلانه ای اخذ کردند و برجام را به ثمر رساندند.
مشکلات  از  برخی  همچنان  برجام،  تحقق  علی رغم  افزود:  وی 
به قوت خود باقی هستند اما بايد از خود بپرسيم اگر برجام نبود 
روبرو  پيچيده تر  مشکلات  و  مسائل  از  سنگينی  حجــم  چه  با 
انتقاد  صرفاً  برجام  منتقدين  از  بسياری  متأسفــانه  می شديم؟! 
می کنند اما بايد راهکار و راه حل های اجرايی نيز در کنار انتقاداتِ 

صرف ارائه شود.
مهندس فرهی يادآور شد: در دوران تحريم که بانک های دولتی 
تحت تحريم قرار داشتند و قادر به گشايش اعتبار نبودند؛ تعداد 
برخی  اعتبار  گشايش  برای  داخلی  خصوصی  بانک  محدودی 
کشورها و بعضی بانک ها، حداقل هفت درصد کارمزد می گرفتند 

که اين رقم برای گشايش اعتبار بسيار بالاست.
نمايشگاه  در  داشت:  ابراز  پايان  در  فرهی  فرش  مديرعامل 
دموتکس امسال فرش ماشينی صد درصد پشم ايرانی را عرضه 
قرار  نيز  بازديدکنندگان  استقبال  مورد  خوشبختانه  که  کرديم 
طولانی مدت  در  بايد  دموتکس  در  حضور  دستاوردهای  گرفت. 
را  دموتکس  در  حضور  چشم انداز  کلی  به طور  اما  شوند  بررسی 

برای مجموعه خود ( فرش فرهی) بسيار مثبت ارزيابی می کنم. 

تحليل روند برگزاری دموتکس

با توجه به بروزرسانی و درج اخبار و اطلاعيه ها و بخشنامه های ضروری 
بولتن  صفحات  محدوديت  و  ايران  نساجی  صنايع  انجمن  سايت  وب  در 
رشته ها و بافته ها، بدين وسيله از اعضای محترم انجمن صنايع نساجی 

ايران دعوت می گردد تا روزانه وب سايت انجمن به نشانی
 www.aiti.ir را بازديد فرمايند.

خروج حتی يک کيلوگرم محصول پتروشيمی از بورس 
کالا به صلاح صنايع پايين دستی نيست

نايـب رئيـس هيـات مديره انجمـن صنايع نسـاجى ايران بـا بيان 
اينكـه خـروج محصول پتروشـيمى حتى بـه اندازه يـك كيلوگرم 
از بـورس كالاى ايـران بـه ضرر توليدكننده و صنايع پايين دسـتى 
خواهـد بـود، خاطر نشـان كـرد: در حـال حاضر افـرادى همچنان 
خواسـتار خـروج محصـولات پتروشـيمى از بـورس كالا هسـتند 
امـا ايـن اتفـاق عواقـب سـنگينى بـراى صنايـع پايين دسـتى به 
دنبـال خواهد داشـت چراكه عرضه و تقاضا در بازار آزاد مشـخص 
نيسـت و در صـورت خـروج معامـلات از بـورس، مشـكلات آزار 
دهنـده در بـازار آغـاز خواهد شـد كـه دود آن مسـتقيما به چشـم 
صنايـع پاييـن دسـتى و در نهايت مصرف كننـدگان نهايى كالاى 

واحدهـاى توليدى خواهـد رفت.
رفتار  بورس،  شفافيت  به  توجه  با  اينكه  بيان  با  شيبانى   
اگر  گفت:  است،  رويت  قابل  عرضه ها  ميزان  و  پتروشيمى ها 
اين  البته  كه  شود  خارج  كالا  بورس  از  پتروشيمى  محصولات 
اتفاق رخ نخواهد داد چون دولت مخالف آن است، طولى نخواهد 

مقابل  در  دستى  پايين  صنايع  طويل  صف هاى  شاهد  كه  كشيد 
واحدهاى فروش پتروشيمى ها براى خريد مواد اوليه خواهيم بود 
و آن زمان خواهد بود كه بهانه هايى از اين دست كه كالا موجود 
نداريم، فعلا روى اين گريد نيستيم و... پاسخ ما خواهد بود. نايب 
رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران در ادامه افزود: در 
آن شرايط شاهد دريافت پيشنهاداتى با قيمت هاى نهايى آنچنانى 
صحنه  در  حاضر  هميشه  الحال هاى  معلوم  و  واسطه ها  سوى  از 
لطمات  دچار  دست  پايين  صنايع  ترتيب  اين  به  و  بود  خواهيم 

زيادى خواهند شد.
وى در پايان گفت: همواره بابت خوراك و نرخ ارز به شركت هاى 
پايين  صنايع  متاسفانه  اما  مى شود،  خوبى  كمك هاى  پتروشيمى 
دستى از اين كمك ها بهره اى نمى برند، از اين رو قطعا در بازارى 
كه عرضه و تقاضاى اين مواد متعادل و شفاف نيست، خروج مواد 
پتروشيمى از بورس كالا سبب افزايش نرخ محصولات و آشفتگى 

در بازار خواهد شد.
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جلسـه پيگيـري اجـراي دسـتورالعمل فعاليـت نمايندگـي 
هـاي برندهـای خارجي پوشـاك با حضور آقـاي مهندس 
صالحـي نيـا معـاون وزارت صنعت، معدن وتجـارت، آقای 
صادقـی، سرپرسـت معاونت محتـرم اقتصـادي بازرگاني، 
سـركار خانـم مهنـدس نصرالهـي مشـاور وزيـر در امـور 
اصنـاف،  سرپرسـت  امانـت  آقـاي  پوشـاک،  و  جی  ا سـ ن
سـركارخانم محرابـي مديـركل دفتـر نسـاجي و پوشـاك 
و آقـاي هاكوپيـان رئيـس انجمـن صنايـع پوشـاك ايران 
روز چهارشـنبه سـيزدهم بهمـن مـاه ۹۵، در دفتـر آقـای 

صالحـی نيا تشـکيل شـد. 
در اين جلسه آقــای هاکوپيان مشکلات صنعــت پوشاک 
را بويژه از جهت آسيب هايی که واردات بی رويه پوشاک 
در  بيشتر  جديت  خواستار  و  برشمرد  می آورد  وارد  آن  به 
اجرای دستورالعمل ساماندهی واردات و فعاليت نمايندگی 

برندهای خارجی پوشاک شد. 
در همين راستا بعد از ظهر روز چهارشنبه سيزدهم بهمن 
ايران  پوشاک  صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس   ۹۵ ماه 
با مهندس نعمت زاده مقام محترم وزارت صنعت، معدن 
اين  در  هاکوپيان  آقای  کردند.  گفتگو  و  ديدار  تجارت  و 
ديدار، عدم رضايت توليد کنندگان پوشاک را از واردات بی 
وضعيت  و  نمودند  منعکس  وزير  به  خارجی  پوشاک  رويه 
نابسامانی را که بازار پوشاک با آن دست به گريبان است 

تشريح کردند.
نشدن  اجرائی  و  پيشرفت  عدم  درياره  هاکوپيان  آقای 
دستورالعمل نحوه صدور گواهی فعاليت نمايندگان و شعب 
شرکت های خارجی عرضه کننده پوشاک در ايران، گزارش 
مبسوطی به مقام محترم وزارت ارائه و خواستار نظارت و 

جديت بيشتر شدند.
مهندس نعمت زاده پس از استماع سخنان آقای هاکوپيان 
پوشاك  توليد  راه  سر  بر  که  مشکلاتی  و  موانع  درباره 
برای  فوری  جلسه ای  تشکيل  خواستار  دارد،  وجود  داخلی 
رسيدگی به موضوع های مطروحه شدند و تأکيد کردند که 
دستورالعمل صادر شده هر چه زودتر به اجرا گذاشته شود.

ضمناً مقرر شد هفته آينده اين جلسه با حضور تمامی اعضا 
محترم  رياست  ها،  تشکل  نمايندگان  و  پوشاک  کارگروه 
اتاق اصناف، رياست محترم اماکن و کليه ذينفعان برگزار 
شود و نتيجه جلسات و هرگونه تصميم و اقدامی به اطلاع 

مقام محترم وزارت برسد.

پيگيري اجراي دستورالعمل پيگيري اجراي دستورالعمل 

تنظيم بازار صنايع نساجی
تبعات حادثه پلاسکو بر صنعت پوشاک کشور

پلاسکو  ساختمان  آتش سوزی  که  مطلب  اين  بيان  با  رئيس زاده 
تأثيرات منفی خاصی بر صنعت پوشاک کشور و بازار شب عيد 
ابعاد  تمام  علی رغم  حادثه  اين  کرد:  تصريح  گذاشت،  نخواهد 
تأثربرانگيز و دلخراش خود، باعث شد تمام نگاه ها به سوی صنعت 
پوشاک جلب شود و اميدوارم بتوانيم از اين احساسات برانگيخته 
شده، نهايت استفاده مثبت و سازنده را به عمل آوريم. به اين معنا 
که توليدکنندگان داخلی پوشاک تلاش بيشتری به عمل آورند تا 
ضمن ارتقای کيفيت ، قيمت محصولات را به نحوی تنظيم کنند 

که از خريد پوشاک ايرانی احساس غبن و زيان نکنند.
و  توزيع  بخش  در  عمدتاً  پلاسکو  ساختمان  داشت:  اذعان  وی 
پخش پوشاک (عمدتاً مردانه) و لباس های ورزشی فعال بود که 
 ۱۵۰۰ خصوص  ،در  پوشاک  صنف  اتحاديه  از  آمارمنتشره  طبق 
ميليارد تومان زيان وارد شده مربوط به بهای سرقفلی است که 
به دليل آتش سوزی از بين رفته است و ارزش کالاهای نساجی و 
پوشاک موجود در اين ساختمان ، با توجه به بازار پوشاک شب 
عيد درصد قابل توجهی را تشکيل نمی دهد بنابراين بحث گرانی 
پوشاک شب عيد، ابعاد روانی و خدای ناکرده سوء استفاده برخی 

فرصت طلبان از شرايط پيش آمده را دارد. 

تأسيس شرکت قرنطينه پنبه با همت انجمن صنايع 
نساجی ايران

مطلب بعدی که در اين مصاحبه مورد اشاره رئيس زاده قرار گرفت؛ 
راه اندازی شرکت قرنطينه پنبه بود. وی توضيح داد: مراحل اوليه 
انجمن  اعضای  از  تعدادی  مشارکت  با  مذکور  شرکت  راه اندازی 
انجام شده است و مديريت آن برعهده انجمن قرار خواهد گرفت.
وی تصريح کرد: با شکل گيری شرکت قرنطينه پنبه در صورت 
ساير  و  کشاورزی  جهاد  وزارت  کشور،  گمرکات  با  مشکل  بروز 
سازمان های ذی ربط ، قطعاً صدای انجمن رساتر و اثرگذارتر از 
اين  حقوقی  شخصيت  مورد  در  منتها  می باشد؛  اعضا  از  يک  هر 
شرکت بحث و تبادل نظرهای بسياری در هيات مديره انجمن 
عنوان  تحت  شرکتی  حاضر  حال  در  زيرا  است  گرفته  صورت 
و  مسائل  البته  و  متعدد  سهامداران  که  دارد  وجود  پنبه  خدمات 
مشکلات متعددی است پس به اين نتيجه رسيديم که اگر يک 
سرعت  با  کار  انجام  روند  شود،  تأسيس  صفر  نقطه  از  شرکت 

بيشتری انجام خواهد شد.
رئيس زاده با بيان اين نکته که فعاليت های شرکت قرنطينه پنبه 
خدمات  شرکت  فعاليت های  با  موازی کاری  و  تداخل  هيچ گونه 
واردات  محدوديت  با  حاضر  حال  در  گفت:  داشت؛  نخواهد  پنبه 
ترکمنستان  ازبکستان،  از  پنبه  واردات  صرفاً  و  مواجهيم  پنبه 
اما  دارد  قرار  کشاورزی  جهاد  وزارت  تأييد  مورد  تاجيکستان  و 
نباتات  حفظ  سازمان  اين که  به دليل  کشورها  ساير  از  واردات 

سازمان  ديگر  سوی  از  نيست.  امکان پذير  می داند،  آلوده  را  آنها 
حفظ نباتات اعلام کرده که بايد سيستم قرنطينه وضع شود که 
محموله وارد اين سيستم شده و گاز متيل پرومايد جهت از بين 
بردن آفت های احتمالی تزريق شود به اين ترتيب پنبه وارداتی 
قابل ترخيص خواهد بود. در اين زمينه قرار شده انجمن صنايع 
نساجی ايران و تعدادی از اعضا جهت راه اندازی سيستم قرنطينه، 
سرمايه گذاری هايی انجام دهند و در يکی از مبادی ورودی مانند 
نصب  قرنطينه  سيستم  گمرک،  محوطه  در  و  رجايی  شهيد  بندر 
شود؛ به اين ترتيب پنبه از تمام نقاط دنيا وارد کشور خواهد شد و 
ديگر محدود به استفاده از پنبه سه کشور ترکمنستان، ازبکستان 

و تاجيکستان نخواهيم بود.

مسائل مربوط به نرخ پتروشيمی در بورس
وزير  سوی  از  نامه ای  ارسال  به  نساجی  صنايع  انجمن  دبيرکل 
صنعت به وزير اقتصاد در مورد تثبيت نرخ محصولات پتروشيمی 
در بورس اشاره کرد و گفت: اغلب مجتمع های پتروشيمی کشور 
متعلق به بخش خصوصی هستند و دولت نمی تواند آنان را ملزم 
کند کالای خود را با سود کمتر يا زيان بيشتر عرضه نمايد و در 

اين زمينه بايد تدابير اقتصادی انديشيده شود.
رئيـس زاده ابـراز داشـت: شـرکت های پتروشـيمی صادراتـی، از 
پرداخـت ماليـات معاف هسـتند و ۹ درصد ماليـات ارزش افزوده 
را نيـز نمی پردازنـد، دلار هـم روند افزايشـی خـود را طی می کند 
به هميـن دليـل ارز حاصـل از صـادرات محصـولات پتروشـيمی 
کـه وارد کشـور می شـود چـه تبديل بـه ريال شـوند و چه صرف 
خريـد قطعـات يدکی شـود، بسـيار مقرون بـه صرفه تـر از زمانی 
اسـت کـه محصولات خـود را بـه توليدکننـدگان داخلـی عرضه 

. کنند
وی افزود: دولت بايد برای حمايت از صنايع داخلی ساز و کارهايی 
اعلام  پتروشيمی  مجتمع های  به  مثال  برای  دهد  قرار  مدنظر 
طريق  از  داخلی  توليدکنندگان  به  محصول  ارائه  صورت  در  کند 
بورس کالا، مشمول برخی معافيت ها خواهند شد؛ به اين ترتيب 
مجتمع های پتروشيمی به عرضه محصول در بازار داخلی ترغيب 

می شوند و به صادرات بسنده نخواهند کرد.

ماده ۲۰ قانون رفع موانع توليد
وی عنوان داشت: جلسات متعددی در زمينه ماده ۲۰ قانون رفع 
موانع توليد با نمايندگان مجلس و دولت برگزار و از سوی اتاق 
بازرگانی ايران، پيشنهاداتی مطرح شده اما منتظريم هيات وزيران 
ظرف چند روز آينده، آخرين مصوبه و اصلاحی مربوط به آئين نامه 
با  دولت  اگر  بود  معتقد  مجلس  نمايد.  ابلاغ  را   ۲۰ ماده  اجرايی 
اتاق بازرگانی در زمينه اصلاح آئين نامه ماده ۲۰ قانون رفع موانع 
توليد به توافق برسد بخش عمده ای از مشکلات فعالان اقتصادی 

برطرف خواهد شد.

ادامه از صفحه 1

بنا بر اعلام فرش مشهد، اين جشنواره را وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، به همت سازمان توسعه تجارت برای اولين بار برگزار 
کرد. در نظرسنجی جشنواره برند برتر ايرانی که بين ٢٠٠ برند 
انجام شد، بيش از هزاران نفر از مردم شرکت کردند. در نهايت 
١٨ برند در صنايع مختلف انتخاب شدند که در اين ميان تنها 
و  اصيل  شعار  با  مشهد،  فرش  به  منتخب،  ماشينی  فرش  رند  ب

ماندگار، تعلق داشت.
تنديس  برتر  برند   ۱۸ به  ايرانی  برند  جشنواره  دوره  اولين  ر  د
جشنواره اهدا شد. مهندس رضا حميدی مديرعامل شرکت فرش 
مشهد و رييس هيات مديره گروه صنعتی مشهد اين تنديس را 

دريافت کرد.
در اين مراسم ۱۱ گروه کالايی به عنوان گروه های هدف نهايی 

جهت رقابت در جشنواره انتخاب شدند که از ميان اين گروه ها 
می توان به گروه اثاثيه و لوازم خانگی، نساجی و پوشاک، فرش 
ماشينی، فرآورده های لبنی، نوشيدنی ها، ماکارونی و... اشاره کرد.
که پوشاک هاکوپيان نيز در بخش نساجی و پوشاک موفق به 

دريافت اين نشان شد.
فرهنگ  ارتقای  و  ايجاد  از  بود  عبارت  مذکور  جشنواره  هداف  ا
برندسازی در کشور و ارتقای جايگاه برند در کشور و ... بنابراين 
و  کسب  هدف  محدوده  و  دامنه  جشنواره  اين  در  شده  عی  س
کارهای اولين دوره محدود به گروه های کالايی B۲C با داوام و 
تندمصرف باشد. بر اين اساس ۲۸۰ شرکت در گروه های کالايی 
مختلف برای رقابت در اولين دوره جشنواره ثبت نام کردند که 
کميته علمی جشنواره با بررسی و ارزيابی معتبرترين مدل های 

ارزيابی برند در دنيا جهت انجام فرايند ارزيابی و انتخاب برندهای 
برتر، مدل استاندارد بين المللی را بر اساس چهار معيار از جمله 
ميزان نام آشنايی و شناخته بودن برای مخاطبان و ميزان تمايز 

برند در محصول انتخاب کرد.
در  و  کرد  کار  به  آغاز  مشهد  در   ۱۳۵۶ سال  در  شرکت  ين  ا
طول سال های متمادی به کمک تيمی توانمند، شامل مديران با 
تجربه، مهندسان مجرب و گارگران ماهر توليد سالانه خود را به 

دو ميليون و ۴۰۰ هزار متر مربع افزايش داده است.
 فرش مشهد با استفاده از الياف مرغوب شرکت درالون آلمان و 
بهترين رنگ ها و موادشيميايی اروپايی، پشم خالص نيوزلندی و 
نخ ابريشم طبيعی، توانسته ۳۹ سال در بازارهای داخلی و جهانی 

تداوم داشته و به يک برند معتبر و محبوب تبديل شود.

فرش مشهد به عنوان برند برتر ايرانی برگزيده شد
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درخواست اصلى صنعتگران نساجى از وزارت نفت اين است كه 
مجتمع هاى  صادرات  مبناى  بر  را  پتروشيمى  محصولات  قيمت 

پتروشيمى قرار دهد نه سبد قيمت جهانى.
طرحى  نفت  وزارت  مسئولان  افزود:  فوق  مطلب  اعلام  ضمن 
محصولات  آن نقل و انتقال مواد اوليه و  ارائه داد ه اند كه طبق 
ميان مجتمع هاى پتروشيمى به نرخ آزاد محاسبه شود؛ اين اقدام 
شركت هاى  اما  بود  خواهد  موثر  بسيار  رانت،  حذف  راستاى  در 
در  مى باشد  ميعانات  ساير  و  نفتا  آنها  خوراك  كه  پتروشيمى 
اجراى  با  و  شده اند  متعدد  مالى  زيان هاى  دچار  اخير  سال هاى 
اين طرح، مشكلاتشان دو چندان خواهد شد.واين در حاليست كه 
اين شركت ها تامين كننده مواد اوليه زنجيره هاى اصلى اشتغال 

در كشور مى باشند.
از  درصد   5 تنها  اين كه  به  توجه  با  كرد:  تصريح  لباف 
مجتمع هاى  در  داخلى  واحدهاى  شده  توليد  هيدروكربن هاى 
مجموع  در  چندان  سياست  اين  مى شوند؛  مصرف  پتروشيمى 
اعداد و ارقام موجود تغييرى به وجود نمى آورد اما منجر به تزلزل 
زنجيره هاى اقتصادى و اشتغال واحد هاى توليدكننده زيرمجموعه 
به  مى شود؛  نفتى  ميعانات  مصرف كننده  پتروشيمى  مجتمع هاى 
اين ترتيب توجيه اقتصادى واحدهاى پتروشيمى  زيان ده به طور 
كلى از بين خواهد رفت كه اين موضوع آسيب جدى به صنايع 

كشور وارد خواهد كرد.
پس  شد:  يادآور  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيات  عضو 
از رأى گيرى در مورد اجرا يا عدم اجراى طرح وزارت نفت مبنى 
آزاد،  نرخ  به  پتروشيمى  محصولات  انتقال  و  نقل  محاسبه  بر 
و  پلى استر  توليد  در  كه  كرد  اعلام  ايران  نساجى  صنايع  انجمن 
پلى پروپيلن توسط شركت هاى پتروشيمى زيانده، نبايد ارز مابين 
مجتمع هاى پتروشيمـى برايشان آزاد اعلام شود؛ هم چنين آقاى 
دكتر شيبانى- نايب رئيس هيات مديره انجمن- تأكيد كرد كه 
در  نه  شود  انجام  قيمت ها  يكسان سازى  انتهاى  در  موضوع  اين 

مراحل ابتدايى. 
در نهايت آقاى متوسليان- دبير انجمن ملى صنايع پلاستيك و 
پليمر ايران-صبح دوشنبه ديدگاه انجمن صنايع نساجى ايران را 
مورد توجه قرار داد؛ به اين ترتيب حاشيه زيان برخى مجتمع  هاى 
مجتمع ها  ساير  محصولات  و  ميعانات  نفت،  از  كه  پتروشيمى 

استفاده مى كنند؛ افزايش پيدا نخواهد كرد.
لباف اذعان داشت: درخواست اصلى ما از وزارت نفت اين است 

كه قيمت محصولات پتروشيمى را برمبناى صادرات مجتمع هاى 
پتروشيمى قرار دهد نه سبد قيمت جهانى. متأسفانه در اين بخش 
و  مى شود  داده  خارجى  شركت هاى  به  تخفيف  درصد   10-15
شركت هاى داخلى و خارجى براى صادرات در كشورهاى همجوار 
بايد رقابت كنند كه متأسفانه قدرت چانه زنى شركت هاى ايرانى 

به مراتب كمتر از رقيبان خارجى است.
پتروشيمى  محصولات  ارائه  مورد  در  نساجى  صنعت  فعال  اين 
محصولات   ،91 و   90 سال هاى  داشت:  اذعان  بورس  از  خارج 
پتروشيمى تا 70 درصد بالاتر از قيمت هاى جهانى در بازارهاى 
آزاد، خريد و فروش مى شدند و شركت هاى فعال نساجى اعم از 
... دچار اضمحلال تدريجى و  توليدكنندگان كف پوش، پارچه و 

انتقال سرمايه در گردش به واحدهاى پتروشيمى ها شدند.
سيستم  در  دقيقى  برنامه ريزى  كه  نكته  اين  به  اشاره  با  وى 
و  منفعت خواهى  داشت:  اذعان  نمى شود،  مشاهده  پتروشيمى ها 
هيچ گونه  پتروشيمى،  پايين دستى  زنجيره هاى  به  مضاعف  فشار 
نگذاشته  باقى  بخش  اين  توليدكنندگان  و  شاغلين  براى  امنيتى 
است و در اين شرايط آشفته، بورس ضمانتى به ما مى دهد كه 
به  حداقل  خود،  محصولات  فروش  در  پتروشيمى  مجتمع هاى 

شاخص جهانى بسنده كنند.
لباف خاطر نشان كرد: متأسفانه وزير صنعت از خروج محصولات 
پتروشيمى از بورس دفاع مى كرد اما با تلاش ها و پيگيرى هاى 
مروج  مهندس  آقايان  خصوص  به  ايران  نساجى  صنايع  انجمن 
انجمن-  مديره  هيات  رئيس  نايب  و  رئيس  شيبانى-  دكتر  و 
پايين  صنايع  با  حاضر  حال  در  و  شدند  واقعيت  متوجه  مسئولين 

دستى همكارى هاى مطلوبى در بورس دارند.

تعيين مبنای قيمت محصولات پتروشيمی
عضو هيات مديره انجمن صنايع نساجی ايران: عضو جديد

ريسندگى و بافندگى فومنات

مديرعامل: البرز رستمى راورى
سابقه فعاليت شركت: 43 سال

محل كارخانه: رشت
زمينه فعاليت: ريسندگى و بافندگى

و  ريسندگى  شركت  عضويت  ايران  نساجي  صنايع  انجمـن 
بافندگى فومنات را به مديران آن واحـد به ويژه جناب آقاى البرز رستمى 
شركت  و  ايشان  روزافزون  موفقيت  و  نموده  عرض  خوش آمد  راورى 

ريسندگى و بافندگى فومنات را آرزومند است. 

سالارباف

مديرعامل: كامبيز سالارى
سابقه فعاليت شركت: 34 سال

محل كارخانه: بيجار
زمينه فعاليت: پارچه كشباف گرد، پوشاك و تريكو

به  را  سالارباف  شركت  عضويت  ايران  نساجي  صنايع  انجمـن 
مديران آن واحد به ويژه جناب آقاى كامبيز سالارى خوش آمد عرض 

نموده و موفقيت روزافزون ايشان و شركت سالارباف را آرزومند است. 

شركت بنفشه زار كاشان

مديرعامل: حسينعلى پناهيده
سابقه فعاليت شركت: 19 سال

محل كارخانه: آران و بيدگل
زمينه فعاليت: فرش و تابلو فرش

انجمـن صنايع نساجي ايران عضويت شركت بنفشه زار كاشان را 
به مــديران آن واحـد به ويژه جنــاب آقاى حسينعلى پناهيده خوش آمد 
عرض نموده و موفقيت روزافزون ايشان و شركت بنفشه زار كاشان را 

آرزومند است. 

شركت ساوين تاب

مديرعامل: اسماعيل توكلى زاده
سابقه فعاليت شركت: 19 سال

محل كارخانه: قائم شهر
زمينه فعاليت: توليد انواع نخ

انجمـن صنايع نساجي ايران عضويت شركت ساوين تاب را به 
مـديران آن واحـد به ويژه جنــاب آقاى اسماعيل توكلى زاده خوش آمد 
عرض نموده و موفقيت روزافزون ايشان و شركت ساوين تاب را آرزومند 

است. 

تبريك

جناب آقاى مهندس رضا حميدى 
مديريت محترم فرش مشهد و عضو محترم هيات 

مديره انجمن 
بدينوسيله كسب عنوان نام نشان ايرانى در جشنواره 
و  ماشينى  فرش  كالائى  گروه  در  ايرانى  نشان  نام 
سابقه  حسن  از  نشان  كه  را  مذكور  نشان  دريافت 
و تجربيات ارزشمند حضرتعالى و همكاران محترم 
مى باشد  حضرتعالى  مديريت  تحت  مجموعه  در 
پيش  از  بيش  موفقيت  و  نموده  عرض  تبريك  را 

حضرتعالى را از خداوند متعال مسئلت داريم. 
انجمن صنايع نساجى ايران

تبريك

جناب آقاى سومبات هاقوپيانس 
مديريت محترم شركت پوشاك هاكوپيان 

بدينوسيله كسب عنوان نام نشان ايرانى در جشنواره 
نام نشان ايرانى در گروه كالائى نساجى و پوشاك 
و دريافت نشان مذكور را كه نشان از حسن سابقه 
و تجربيات ارزشمند حضرتعالى و همكاران محترم 
مى باشد  حضرتعالى  مديريت  تحت  مجموعه  در 
پيش  از  بيش  موفقيت  و  نموده  عرض  تبريك  را 

حضرتعالى را از خداوند متعال مسئلت داريم. 
انجمن صنايع نساجى ايران
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